
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 14. januar 2025

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Samrådsspørgsmål I
Vil ministeren svare på, om ministeren mener:
1) at bankerne gør nok for at sikre lavere priser og gebyrer, herunder sikre at forskellen 
på indlåns- og udlånsrenterne, som de tilbyder deres kunder, bliver så lav som muligt?
2) at det er fair, at flere banker havde rekordoverskud sidste år i lyset af de høje renter, 
herunder hvad ministeren mener, at de store overskud er et udtryk for?
3) at det er tilstrækkeligt at tage en dialog med finanssektoren vedr. en skærpelse af 
konkurrencen i banksektoren – eller hvornår ministeren vil være klar til at tage lovgiv-
ningsmæssige tiltag i brug for at sikre en effektiv konkurrence til gavn for forbrugerne?
Der henvises til artiklen ”Minister er utilfreds med banker men er ikke klar til tvang”, 
Berlingske, den 2. december 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pelle Dragsted (EL).

På udvalgets vegne
Louise Elholm
formand
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